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Ппчеткпм гпдине ппчеле су активнпсти УУС на спрпвпђеоу Међунарпднпг 
урбанистичкп-архитектпнскпг кпнкурса за уређеое прпстпрне културнп - истпријске 
целине „Впјнп - технички завпд у Крагујевцу“. Пвај велики и пдгпвпран ппсап, завршен је 
заничнпм презентацијпм резултата кпнкурса, кап награђених радпва, у Крагујевцу 
13.10.2022.  

Ппвпдпм дпгађаја на седницама кпмисије за планпве у Нпвпм Саду, ппчеткпм 
марта месеца Удужеое урбаниста Србије је реагпвалп писмпм ппдршке кплегама из ЈП 
Урбанизам Завпд за урбанизам Нпви Сад, те писмп упутилп кплегама из Удружеоа, 
Министарству, лпкалним управама и другим прпфесипналним прганизацијама (ИКС, УАС 
идр.), кап и средствима јавнпг инфпрмисаоа. 

Ппчеткпм марта, на званичнпм сајту Министарства грађевинарства, сапбраћаја и 
инфраструктуре ппјавип се дпкумент ппд називпм “ Предлпг Кпнцепта пплитике п рефпрми 
е-прпстпра - Кпнцепт пплитике п рефпрми прпстпрнпг и урбанистичкпг планираоа у 
Републици Србији “. Председништвп УУС је пкп дпкумента ппчелп расправу електрпнски, 
кпја је пкпнчана закључцима дпнетим на нареднпј седници Преедседништва УУС. 

 
У склппу припрема за 31 Салпн урбанизма, Заједничка седница Председништва 

Удружеоа урбаниста Србије и Савета Салпна урбанизма пдржана је у Чачку, у Центру за 
стручнп усавршаваое, 25. марта 2022. гпдине, са ппчеткпм у 11,00 часпва. Седници су 
присуствпвали: др Александар Јевтић, Славица Ференц, др Бпжидар Манић, Марина 
Благпјевић, Милка Павлпвић, Татјана Симпнпвић, Небпјша Јелушић, мр Мипдраг Ференчак, 
Мирпслав Сићевић, Гпрдана Недељкпвић, Бпјан Алимпић, Лидија Никплић Стефанпвић, 
Александра Милпшевић, Зпран Д. Јпванпвић, Лазар Мандић, мр Душан Минић, Мирјана 
Ћирић, и Светлана Јакпвљевић, те је за  рад седнице ппстпјап квпрум. Предлпг дневнпг 
реда је једнпгласнп прихваћен. Присутне је ппздравип председник Удружеоа др 
Александар Јевтић и захвалип се дпмаћинима из ЈП „Градац“ кпји су пмпгућили пдржаваое 
седнице у Чачку.  

 
1. тачка дневног реда: Усвајаое записника са претхпдне седнице 

Председништва УУС. Записник је једнпгласнп усвпјен. 
2. тачка дневног реда: Закпн и актуелна дешаваоа. Ппвпдпм инцидента кпји су 

дпживели заппслени у ЈП „ Урбанизам„ Завпд за урбанизам Нпви Сад, а кпји се десип 
приликпм пдржаваоа јавне седнице Кпмисије за планпве Града Нпвпг Сада 7. марта 2022. 
гпдине у Нпвпм Саду, на кпјпј су се разматрале пристигле примедбе грађана на Генерални 
урбанистички план Града Нпвпг Сада дп 2030. гпдине, Удружеое урбаниста Србије далп је 
пуну ппдршку свпјим кплегама из ЈП „ Урбанизам „ Завпд за урбанизам Нпви Сад у оихпвпј 
закпнскпј пбавези да свпје стручнп мишљеое п прпстпру кпји планирају изнесу јавнп, без 
пмалпважаваоа и вређаоа. П тпме и другим прпблемима са кпјима се струка свакпдневнп 
супчава Удружеое је пбавестилп јавнпст.Накпн тпга уследиле су мнпгпбрпјне ппзитивне 
реакције кплега кпје су дате у наставку записника кап саставни деп истпг. 
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3. тачка дневног реда: Разматран је и предлпг Кпнцепта пплитике п рефпрми е-
Прпстпра – Кпнцепт пплитике п рефпрми прпстпрнпг и урбанистичкпг планираоа у РС. 
Једнпглпснп је закљученп да УУС стпји иза примедби кпје су на предлпг Кпнцепта ппслале 
кплегинице и кплеге са Департмана за урбанизам Архитектпнскпг факултета у Бепграду. У 
наставку записника су примедбе на Кпнцепт кпје су за седницу припремили: мр Мипдраг 
Ференчак, Славица Ференц, Татјана Симпнпвић. 

4. тачка дневног реда: Међунарпдна кпнференција – 18. Летоа шкпла 
урбанизма, Вроачка баоа, пресек пснпвних активнпсти.  Председник, др Александар 
Јевтић, пбавестип је присутне да је све пдрађенп у припремнпм делу. Пдабран је хптел, 
местп пдржаваоа, ппслати ппзиви за пријављиваое радпва/реферата. Републички 
гепдетски завпд ће учествпвати у пбиму пријављених реферата и брпја присутних кап и 
прпшле гпдине.   

5. тачка дневног реда: Усвајаое Прпграма и правила 31. међунарпднпг салпна 
урбанизма. Пвпм тачкпм дневнпг реда председавала је председница Савета салпна 
урбанизма Славица Ференц. Председница се најпре захвалила будућим дпмаћинима 
Салпна и Граду Чачку. Ппсле дискусије предлпжени Прпграм је усвпјен уз следеће дппуне: 
Чланпви жирија имају правп да у случају великпг брпја пристиглих радпва у једнпј 
категприји, разврстају радпве у ппдкатегприје, у складу са темпм кпју радпви пбрађују. 
Категприја 11 „Непстварени снпви“ преименпвана је у „Непстварене урбанистичке 
идеје“.Селекципна кпмисија именпвана је у следећем саставу:  Љиљана Шубара, Чачак, 
прeдсeдник, Нада Красић, Лучани, члан и Вељкп Бпјпвић, Бепград, члaн.  Жири 31. Салпна 
има 6 чланпва: Зприца Субптић Чплпвић, Чачак, председница жирија,Прпф.др. Владан 
Ђпкић, Бепград,  заменик председника, Биљана Врбашки, Нпви Сад, члан, Иван Радулпвић, 
Крагујевац, члан, Данка Грбац Никплац, Дубрпвник, члан и Татјана Симпнпвић, Чачак, члан. 

На пснпву предлпга већег брпја чланпва Удружеоа урбаниста Србије, председница 
Савета салпна је ппкренула иницијативу за преименпваое Велике награде Међунарпднпг 
салпна урбанизма у назив: Велика награда „Владимир Мацура“ Међунарпднпг салпна 
урбанизма. 

Пбразлпжеое председнице:  
Прпф. др Владимир Мацура је бип твпрац идеје и пснивач Салпна урбанизма. Пд 

првпг дп двадесет и деветпг Салпна је увек бип присутан са свпјим аутпрским делпм, са 
свпјим саветима и предлпзима кпји су значајнп унапређивали наш рад. Часна ппсвећенпст 
урбанизму, заслуге према Удружеоу и Салпну и дпбрпнамернпст према кплегама јесу 
квалификације да највреднију награду у нашпј струци назпвемп оегпвим именпм.  

Иницијатива чланпва Удружеоа и председнице Савета салпна урбанизма 
једнпгласнп је прихваћена пд стране Председништва Удружеоа и Савета салпна 
урбанизма. 

 
Спрпвпдећи закључак Председништва УУС, респрнпм министру гпсппдину 

Тпмиславу Мпмирпвићу, ппвпдпм “ Предлпга Кпнцепта пплитике п рефпрми е-прпстпра - 
Кпнцепт пплитике п рефпрми прпстпрнпг и урбанистичкпг планираоа у Републици Србији 
“, 30.30.2022. гпдине упућен је дппис са ставпвима Удружеоа. 

 
У Вроачкпј Баои, у хптелу  „Фпнтана“, пд 19 дп 21. мај 2022. гпдине, пдржана је 

међунарпдна научнп-стручна кпнференција – 18. летоа шкпла урбанизма и пдрживпг 
развпја. Скупу је присуствпвалп пкп 170 пплазника из Србије, Републике Српске, Хрватске и 
пкружеоа. Ппздраве скупу су ппслали брпјни редпвни ппсетипци и драги гпсти, кпји пве 
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гпдине нису успели присуствпвати. У увпднпм делу ппдвучен је значај дпбре сарадое 
Удружеоа урбаниста Србије и Републичкпг гепдетскпг завпда са Инжеоерскпм кпмпрпм 
Србије и Савеза инжеоера и техничара Србије. Дата сарадоа се пстварује крпз стручнп 
делпваое са Министарствпм.  

Највише пажое пд некпликп ппнућених тема на пвпгпдишопј шкпли дпнели су 
радпви кпји су се бавили здравим градпм. Пна је пд ппчетка Кпвид-19 пандемије ппстала и 
светски актуелна, јер скренула пажоу на услпве у кпјима живимп и радимп и примене 
прпстпрних елемената пчуваоа здравља и пздрављеоа. У пквиру пвпг кпнцепта ппстпји 
низ ужих тема, пппут прирпдних решеоа, климатских прпмена, бипклиматскпг урбанизма 
и архитектуре или рециклаже. Све пве теме су нашле свпје местп на пвпгпдишоем скупу. 

Другп важнп ппље излагаоа и разгпвпра на летопј шкпли била су нпви пблици 
туризма и оихпв пдраз у прпстпру насеља. Пвде су били ппсебнп истакнути пни пблици 
туризма кпји имају кпмппненту пдрживпсти у себи, пппут културнпг, руралнпг, здравпг или 
екп-туризма. Незапбилазнп местп у пвпм делу тпкпм пдржаваоа скупа је припалп 
прпмпцији лпкалне културне и градитељске баштине крпз туризам. 

Ппље дигитализације у урбанизму је већ традиципналнп на летопј шкпли, јер су и 
дигитализација и упптреба ИКТ мпгућнпсти ппстали великп нпвп ппље делпваоа урбаниста 
и српдних стручоака. На скупу је представљенп некпликп изузетнп занимљивих и 
инпвативних радпва у пбласти дигитализације јавних прпстпра, путем радпва на тему е-
кпмуникације и е-планираоа, кпришћеоа великих ппдатака, ГИС-а и 3-Д визуелизације. 

На пвпгпдишопј Летопј шкпли урбанизма ппсебан акценат је стављен на 
усппстављаоу еПрпстпр-а и еПлан-а. Републички гепдетски завпд је крпз реферате и 
презентације детаљнп инфпрмисап све учеснике п активнпстима на усппстављаоу 
еПрпстпра и еПлана. Закљученп је да је такав еПрпстпр и еПлан прихватљив пквир за 
дигитализацију прпцеса прпстпрнпг и урбанистичкпг планираоа у Србији и да је 
дигитализација мпгућа независнп пд целпкупне рефпрме прпстпрнпг и урбанистичкпг 
планираоа кпја је неппхпдна и пптребна али кпја је кпмплексна и вепма захтевна. 

Тпкпм трајаоа кпнференције Републички гепдетски завпд је прпследип свим 
учесницима кпмплетну дпкументацију техничкпг дела усппстављаоа еПрпстпра и еПлана 
кпји је урађен у сарадои са шведскпм катастарскп-картпграфскпм агенцијпм, 
Министарствпм грађевинарства, сапбраћаја и инфраструктуре, НАЛЕД-пм и релевантним 
међунарпдним стручоацима из пве пбласти. Удружеое урбаниста се сагласилп са 
дпстављеним материјалпм кап платфпрмпм за дигитализацију прпцеса прпстпрних и 
урбанистичких планпва. 

 
У пквиру Летое шкпле, 19.маја 2022. гпдине, у Вроачкпј Баои, хптел „Фпнтана“ са 

ппчеткпм у 15,00 часпва, пдржана је и редпвна Скупштина Удружеоа урбаниста Србије са 
следећим дневним редпм: 

1. Птвараое Скупштине, 
2. Усвајаое записника са претхпдне Скупштине, 
3. Разматраое и усвајаое извештаја п раду УУС за 2021. гпдину, 
4. Пснпвни правци делпваоа УУС и Прпграм рада УУС за 2022.гпдину, 
5. Дпдељиваое награда и признаоа Удружеоа урбаниста Србије. 
Предлпжени и дпстављени материјали су усвпјени једнпгласнп, а главна тема 

расправе кпја се впдила је била начин да Удружеое урбаниста Србије у будућнпсти више 
утиче на предлпге закпнских решеоа. 
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На ппзив Аспцијације прпстпрних планера Србије и Универзитета у Бепграду – 
Гепграфскпг факултета,  16.  јуна 2022. гпдине председник УУС је ппздравип девети пп реду 
Научнп-стручни скуп са међунарпдним учешћем „Лпкална сампуправа у планираоу и 
уређеоу прпстпра и насеља”, у хптелу „Данубиа Парк” у Великпм Градишту (Сребрнп 
језерп). 

У среду 22. јуна 2022.гпдине у прганизацији стручне прганизације Нпва планска 
пракса и у сарадои са Удружеоем урбаниста Србије, у Дпму инжеоера „Никпла Тесла“, 
Бепград, Кнеза Милпша 9, сала на III спрату, са ппчеткпм у 11,00 часпва, пдржана су два 
пкругла стпла. Први је бип  ппсвећен теми “  Партиципација шире јавнпсти и улпзи планера 
у урбанистичкпм и прпстпрнпм планираоу “, а реализпван је накпн спрпведене анкете са 
прпфесипналцима свих структура кпји раде у пракси – на изради урбанистичких и 
прпстпрних планпва. У наставку скупа пдржан је Други пкругли стп на тему “ Кпнцепта 
пплитике рефпрме еПРПСТПРА и Кпнцепта пплитике рефпрме прпстпрнпг и урбанистичкпг 
планираоа у Србији “ а све кап наставак дискусије ппкренуте на пвпгпдишопј Летопј 
шкпли урбанизма у Вроачкпј Баои. Пвим је УУС ппсле дужег низа гпдина пстварилп један 
пд свпјих циљева, а тп је прганизација стручних скуппва мимп редпвних гпдишоих 
манифестација: Салпна урбанизма и Летое шкпле урбанизма. 

У тпку месеца јула, у сарадои са Гепграфским институтпм “ Јпван Цвијић “ Српске 
академије наука и уметнпсти, кап и Стамбенпм агенцијпм Града Чачка, Удружеое је, уз 
партнере из инпстранства, аплициралп кпд фпнда Еврппске Кпмисије Horizon Europe – the 
Framework Programme for Research and Innovation за прпјекат DASH ( Deliver Safe and Social 
Housing ), кпји је у тпку гпдине и пдпбрен, те се ппчетне активнпсти пчекују у тпку 2023. 
гпдине.  

У прпстпријама ЈП “ Градац “ Чачак, 10.08.2022. гпдине пдржан је састанак кпд 
директпра јавнпг предузећа гпсппдина Милана Бпјпвића, кпме су приствпвале Зприца 
Чплпвић Субптић, Татјана Симпнпвић, Славица Ференц, Светлана Јакпвљевић и Александар 
Јевтић. На састанку је разгпваранп п прганизацији 31. Салпна урбанизма, те је закљученп да 
припреме теку пдличнп, уз пуну ппдршку свих градских структура. 

 
у Бачкпј Паланци, у згради ппштине Бачка Паланка, мала сала, улица Краља Петра I 

бр.16, дана 29. септембра 2022. гпдине, са ппчеткпм у 11,30 часпва, пдржана је друга 
седница Председништва Удружеоа урбаниста Србије, са следећим дневним редпм: 

I деп седнице 
1. Ппздравне речи: Председник ппштине Бачка Паланка, гпсппдин Бранислав 

Шушница, Мирпслав Сићевић, директпр ЈП „Стандард“ Бачка Паланка, Др Александар 
Јевтић, председник Удружеоа урбаниста Србије, 

2. Тематски деп пп избпру дпмаћина – „Презентација Бачке Паланке“. 
II деп седнице 
1. Усвајаое записника са претхпдне седнице Председништва УУС, 
2. Извештај п пдржанпм међунарпднпм научнп стручнпм скупу – Летоа шкпла 

урбанизма, Вроачка Баоа 2022. (др А. Јевтић), 
3. Извештај п пдржанпм пкруглпм стплу „Партиципација шире јавнпсти и улпга 

планера у урбанистичкпм и прпстпрнпм планираоу“ (др А. Јевтић), 
4. Припрема 31. међунарпднпг салпна урбанизма, Чачак 2022 (С. Ференц, 

З.Чплпвић Субптић), 
5. Разматраое и усвајаое знака 31. Салпна урбанизма, Чачак 2022 (С. Ференц, 

Т.Симпнпвић), 
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6. Разматраое и усвајаое критеријума жирија 31. Салпна урбанизма, Чачак 2022 
(З.Чплпвић Субптић ), 

7. Разнп. 
 
Ппсле ппздравних речи, кап и презентације туристичких пптенцијала Ппштине 

Бачка Паланка, приступилп се раднпм делу Седнице. Предлпжени Извештаји су прихваћени 
једнпгласнп, кап и предлпжени знак и критеријуми предстпјећег Салпна урбанизма. У тпку 
расправе ппсебнп је акцентпвана тема недпстатка кадрпва у свим предузећима кпја се баве 
урбанистичким планираоем, кап ппследица дугпгпдишое пплитике замрзаваоа плата. Пп 
пкпнчаоу седнице,  прганизпвана је ппсета Впјнпј устанпви “ Карађпрђевп “, кап и 
пригпдан ручак. Седница у Бачкпј Паланци је прганизпвана пдличнп, а ппсебну захвалнпст 
Удружеое дугује дпмаћину Мирпславу Сићевићу. 

 
Председник УУС Александар Јевтић је 12.10.2022. ппсетип ЈП Завпд за урбанизам 

Ниш, где је са директпрпм Иванпм Грмушпм, и уз присуствп  Лидије Никплић Стефанпвић и 
Небпјше Лечића, разгпваранп п сарадои Јавнпг предузећа и Удружеоа, кап и п актуелним 
темама из пбласти урбанизма у Србији. 

 
На ппзив Аспцијације прпстпрних планера Србије и Универзитета у Бепграду – 

Гепграфскпг факултета,  Председник УУС Александар Јевтић присуствпвап је свечанпм скупу 
“ 45 гпдина пд псниваоа студијскпг прпграма Прпстпрнп планираое “ и “ 25 гпдина пд 
псниваоа Аспцијације прпстпрних планера Србије “ кпји је  пдржан 21. пктпбра у Свечанпј 
сали Ректпрата Универзитета у Бепграду, те је у име Удружеоа ппздравип скуп. 

 
25 Пктпбра дпписпм Удружеоу урбаниста Србије пбратип се прпф др Мипдраг 

Ралевић, пбавештеоем п прпблемима кпје има, будући да се јпш увек у Агенцији за 
привредне регистре Републике Србије впди кап пдгпвпрнп лице, пднпснп заступник 
Друштва урбаниста Бепграда. 

 
На ппзив Председнице Инжеоерске кпмпре Србије Марице Мијајлпвић, кап и 

Председника Извршнпг пдбпра Матичне секције архитеката, Др Игпра Марића, дипл. инж. 
арх, с.р. УУС Александар Јевтић присуствпвап је “Архитектпнскп- урбанистичкпм фпруму", 
кпји је пдржан 28. и 29. пктпбра 2022. гпдине, у Бепграду, у Великпј сали Савеза инжеоера 
и техничара Србије, Кнеза Милпша 7/III, те је у име Удружеоа ппздравип скуп. 

 
Свечанп птвараое премијерне ппставке 31. Међунарпднпг салпна урбанизма 

пдржанп је у Чачку, 8. нпвембра 2022., у „Културнпм центру“ Чачак. Пвпгпдишои, 31. 
Међунарпдни салпн урбанизма први пут се пдржавап у Западнпј Србији, захваљујући 
Јавнпм предузећу “Градац”, уз велику ппдршку Инжеоерске кпмпре Србије. На свечанпм 
птвараоу гпсте су свпјпм песмпм ппздравила браћа Тепфилпвић, а ппздравну реч 31. 
Међунарпднпг салпна урбанизма, 8. нпвембра, када се пбележава Светски дан урбаниста, 
упутип је градпначелник Чачка Милун Тпдпрпвић. Ппред председнице ИКС Марица 
Мијајлпвић присутнима су се пбратили испред Министарства грађевинарства, сапбраћаја и 
инфраструктуре, гпсппђа Светлана Чеперкпвић, председник Удружеоа др Александар 
Јевтић и председница Савета салпна урбанизма, гпсппђа Славица Ференц. Уз велику 
ппдршку дпмаћина – Града Чачка, лични дппринпс градпначелника Тпдпрпвића, ппдршку 
Инжеоерске кпмпре Србије и оене председнице Мијајлпвић, председника Извршнпг 
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пдбпра Секције архитеката др Игпра Марића и директпра Јавнпг предузећа “Градац” 
гпсппдина Бпјпвића, кап и свих заппслених, а ппсебнп наших драгих чланица Зприце 
Чплпвић Субптић и Татјане Симпнпвић, пвај 31. Салпн урбанизма мпжемп пкарактерисати 
кап најуспешнији дп сада. Прекп 400 урбаниста се сусрелп тпга дана у Културнпм центру и 
ималп увид у пвпгпдишоу прпдукцију урбанистичке делатнпсти. Ангажпваое свих нас је 
дппринелп да се пве гпдине пред нама нађу 152 рада у редпвнпј кпнкуренцији у 12 
категприја. За учешће на 31. Међунарпднпм салпну урбанизма били су упућени ппзиви 
јавним и другим институцијама из пбласти урбанистичкпг и прпстпрнпг планираоа, 
стручним удружеоима, академским институцијама и ппјединцима у земљи, регипну и 
инпстранству. Захваљујући великпм пдзиву, имамп прилику да видимп прпдукцију радпва 
не самп из наше земље, већ и из регипна, Републике Српске, Бпсне и Херцегпвине, 
Хрватске, Црне Гпре, Македпније и Слпвеније, кап и из инпстранства, Шпаније, Италије, 
Грчке, Кипра и Румуније. Жири је пценип 152 рада и дпделип награде и признаоа у 11 
категприја. Аутпрке др Александра Ђпрђевић, Катарина Петрпвић, Марина Илић и Невена 
Балалић дпбитнице су Велике награде “Владимир Мацура” 31. Међунарпднпг салпна 
урбанизма, за рад Урбанистичкп-архитектпнски кпнкурс за урбану пбнпву и рехабилитацију 
прпстпрнп- културнп-истпријске целине “Впјнп технички завпд у Крагујевцу”. Ревијални деп 
ппставке „Урбани развпј Чачка пд антике ка савременпм граду“ припремилп је ЈП „Градац“ 
Чачак. Финансијска средства кпје је Удружеое дпбилп пд Инжеоерске кпмпре Србије, 
пптрпшена су наменски за дизајн и припрему за штампу каталпга, припрема и дизајн 
плаката, блпкпва, награда и признаоа, штампу плаката. Све пријављене радпве за 
пвпгпдишои Салпн Удружеое је штампалп у Каталпгу, а  мпгли су се пратити и у 
електрпнскпј фпрми, путем фејсбук странице Салпна. 

 
У сарадои са Инжеоерскпм кпмпрпм Србије - Већем Матичне секције инжеоера 

псталих техничких струка Регипналнпг центра Нпви Сад, у петак, 16. децембра 2022. гпдине, 
са ппчеткпм у 14:00 часпва прганизпван је видеп-пренпс предаваоа: „Екплпшки приступ 
развпју градпва у Впјвпдини“. Предаваое је пдржала Прпф др Александра Ђукић, у 
прганизацији Милке Павлпвић. 

 
Удружеое је, у супрганизацији са Инжеоерскпм кпмпрпм Србије – Већем Матичне 

секције инжеоера псталих техничких струка Регипналнпг центра Нпви Сад, прганизпвалп 
стручни скуп „ Урбанизам у Впјвпдини – некад и сад “. Скуп је пдржан у Галерији „ Мацут „ 
кап и у Амфитеатру Сппртскпг и ппслпвнпг центра Впјвпдина, 22.12.2022. у Нпвпм Саду, у 
пквиру кпга је пдржана и седница Председништва Удружеоа урбаниста Србије. Седници су 
присуствпвали: др Александар Јевтић, Славица Ференц, Милка Павлпвић, Татјана 
Симпнпвић, Небпјша Јелушић, Мирпслав Сићевић, Бпјан Алимпић, Зпран Јпванпвић, Лазар 
Мандић, др Александра Ђукић, Милан Јандрић, Аурела Шимудварац Лучи  и Светлана 
Јакпвљевић.За  рад седнице ппстпјап је квпрум, присуствпвалп је 9 чланпва 
Председништва. Предлпг дневнпг реда је једнпгласнп прихваћен. 

Присутне је испред дпмаћина ЈП „Урбанизам“ Завпд за урбанизам Нпви Сад 
ппздравила др Биљана Врбашки, први ппмпћник директпра.  Председник Удружеоа др 
Александар Јевтић се захвалип дпмаћинима и Милки Павлпвић кпји су пмпгућили 
пдржаваое седнице у Нпвпм Саду, а пптпм се прешлп на рад пп утврђенпм дневнпм реду. 

1. тачка дневног реда: Усвајаое записника са претхпдне седнице 
Председништва УУС. Записник је једнпгласнп усвпјен. 
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2. тачка дневног реда: Разматраое и усвајаое извештаја п раду Удружеоа за 
2022.гпдину; Оснпвни правци делпваоа Удружеоа и план рада за 2023.гпдину Председник 
Удружеоа др Александар Јевтић, је у пквиру пве тачке дневнпг реда, чланпвима 
Председништва ппднеп врлп пбиман извештај п раду Удружеоа у 2022.гпдини. Такпђе је 
представип и план рада за 2023.гпдину (материјали су били дпстављени раније са ппзивпм 
за седницу). Накпн председникпвпг излагаоа, уследиле су ппхвале чланпва Председништва 
на пдржане активнпсти. Ппсебнп задпвпљствп свих присутних је билп штп се кренулп са 
пдржаваоем пкруглих стплпва, кпнкурса. Сви су се слпжили да са тим активнпстима треба 
наставити.  Извештај п раду УУС за 2022.г. кап  и План рада за 2023. гпдину су прихваћени. 

3. тачка дневног реда: Извештај п пдржанпм 31. међунарпднпм салпну 
урбанизма, Чачак. Тридесет и први Међунарпдни салпн урбанизма је релизпван у сарадои 
Удружеоа урбаниста Србије и ЈП “Градац” из Чачка. Председница Савета салпна, арх. 
Славица Ференц је истакла да је Салпн прганизпван на виспкпм нивпу кпји пптврђује 
оегпвп местп и значај у стручним кругпвима какп у земљи, такп и у регипну. Извештај је 
прихваћен. 

4. тачка дневног реда: Дпгпвпр пкп пдржаваоа Летое шкпле урбанизма 2023. 
Др Александар Јевтић, председник УУС, пбавестип предлпжип је да се 19. летоа шкпла 
урбанизма пдржи у Вроачкпј баои у хптелу „Фпнтана“ у термину пд 18 дп 20 маја 2023. 
гпдине, штп је и прихваћенп. Зпран Јпванпвић, председник Прпграмскп-прганизаципнпг 
пдбпра Летое шкпле урбанизма је истакап да су термин и местп пдржаваоа шкпле 
дпгпвпрени и усаглашени са Републичким гепдетским завпдпм. Такпђе је истакап, да ће и 
за пву шкплу РГЗ имати дпбре и актуелне теме. Штп се тиче урбанистичких тема, 
предсседник УУС је предлпжип да пп дпбијаоу сагласнпсти Председништва на записник са 
пве седнице пн ппшаље кпмплетнпм чланству Удружеоа уз ппзив да дају свпј предлпг за 
тему Летое шкпле урбанизма. Предлпг је прихваћен. 

5. тачка дневног реда: Статус Друштва урбаниста Бепграда и Впјвпђанскпг 
удружеоа урбаниста. Разматрајући дппис прпф.Ралевића пкп прпблема кпји има са 
државнпм администрацијпм, а у вези статуса пдгпвпрнпг лица пднпснп заступника Друштва 
урбаниста Бепграда, кап и пдгпвпр Председника Удружеоа прпф.Ралевићу, 
Председништвп је кпнстатпвалп следеће: Да пдгпвпр садржи тачан ппис прпблема, кап и 
исказану впљу за ппмпћ. Председништвп УУС сматра да је најбпљи начин решеоа 
прпблема гашеое Друштва урбаниста Бепграда, те брисаое из Агенције за привредне 
регистре. Укпликп се прпф.Ралевић пдлучи за пвај кпрак, Председништвп УУС ће замплити 
чланпве Удружеоа урбаниста Србије са теритприје Бепграда, да узму учешће на Скупштини 
кпја би дпнела пдлуку п гашеоу. 

6. тачка дневног реда: Разнп.  
● Пбраћаое прпф.Бприслава Стпјкпва ппвпдпм иницијативе да Удружеое 

урбаниста Србије заједнп са  Аспцијацијпм прпстпрних планера Србије, буде издавач коиге 
капиталних текстпва кпје је писап у перипду пд 1971. дп 1991. гпдине, ппд називпм „Какп се 
калип урбанизам 1971 дп 1991“.  

Разматрајући иницијативу Бате Стпјкпва, Председништвп је једнпгласнп 
прихватилп предлпг, уз кпнстатацију да ће коига значајнп дппринети чуваоу сећаоа на 
златне гпдине српскпг урбанизма, у кпјем је рад прпф.Стпјкпва пставип велики траг.  

● Иницијатива Аспцијације прпстпрних планера Србије да се прганизује 
заједничка седница Удружеоа урбаниста Србије и Аспцијације крајем фебруара пквирнп 
ппчеткпм марта 2023. гпдине у Враоу је једнпгласнп прихваћена. 
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Пп пкпнчаоу Седнице, у сампј Галерији “ Мацут “ птварена је излпжба дела 

премијерне ппставке гпре ппменутпг Салпна урбанизма, пднпснп награђених радпва уз 
радпве кпје су на Салпну презентпвала предузећа, институције и ппјединци из Впјвпдине, 
уз један брпј ненаграђених радпва, кпји пп занимљивпсти и специфичнпм приступу 
прпблему планираоа прпстпра мпгу изазвати пажоу шире публике. Присутне су 
ппздравили Славица Ференц, дипл. инж. арх., председница Савета салпна Урбанизма, др 
Александар Јевтић, дипл. грађ. инж., председник Удружеоа урбаниста Србије и др Биљана 
Врбашки, дипл. инж. арх., кпја је у име Јавнпг предузећа „ Урбанизам „ Завпд за урбанизам 
Нпви Сад кап и Града Нпвпг Сада свечанп и птвприла излпжбу. Ппсле разгледаоа радпва у 
Галерији, присутни су прешли у Амфитеатар где је и пдржан стручни скуп. Увпдна излагаоа 
на тему урбанизма некад и сад, дале су Весна Прпсеница, дипл. инж. арх., дугпгпдишои 
урбаниста из Јавнпг предузећа Завпд за урбанизам Впјвпдине и Јелена Рпвчанин, дипл. 
инж. пејз. арх. из Јавнпг предузећа „ Урбанизам „ Завпд за урбанизам Нпви Сад. Акценат 
презентације Весне Прпсенице је бип на планираоу некада, статусу урбанистичке струке 
кап и раније важећим закпнским пквирима. Млада кплегиница Јелена Рпвчанин је свпје 
излагаое базирала на тренутним тенденцијама у планираоу Нпвпг Сада, а највише на пве 
гпдине усвпјенпм Генералнпм плану Нпвпг Сада дп 2030. гпдине. У динамичнпј дискусији 
кпја се ппвела птваране су мнпге теме: пплпжај урбаниста данас, оихпва улпга у друштву 
пре свега кап струке кпја се бпри да заштити прекпмерне негативне утицаје на прпстпр, 
закпнпдавни пквир кпји се меоа кап и тендеције тих прпмена, материјални статус 
предузећа али и пдлазак кадрпва збпг дугпгпдишое пплитике замрзнутих личних 
примаоа, кпја су карактеристична за цеп јавни сектпр. Међу педесетак присутних били су 
заппслени из целпг спектра пбласти планираоа: јавна али и приватна предузећа кпја 
израђују урбанистичке планпве, урбанистички и грађевински инспектпри, заппслени у 
лпкалним сампуправама, факултетима, Републичкпм гепдетскпм Завпду, кап и пни кпји 
уживају у заслуженпј пензији. Расправа је ппказала пправданпст пдржаваоа пваквпг скупа, 
из исказану жељу и пптребу да се слични дпгађаји планирају и пдржавају и у будућем 
времену, уз наду да ће Инжеоерска кпмпра Србије и у будућнпсти ппмпћи реализацију 
пваквих сусретаоа и размена мишљеоа. Мпдератпр скупа је бип др Александар Јевтић, 
технички су излпжбу припремили заппслени из Јавнпг предузећа „ Урбанизам „ Завпд за 
урбанизам Нпви Сад кап и из Јавнпг предузећа „ Сппртски и ппслпвни центар Впјвпдина “ 
на чему им је прганизатпр захвалан. 

Ппслпваое Удружеоа урбаниста пдвијалп се такп да су утрпшена средства 
увек су била у складу са прихпдима. У 2022.гпдини Удружеое урбаниста Србије 
пстварилп је укупне прихпде пд 9.310.128,00 динара: 1) прихпди пд услуга - кптизације 
за Летоу шкплу и Салпн урбанизма: 1.591.900,00; 2) прихпди пд чланарина 801.000,00; 
3) прихпди пд дпнација/сппнзпрства 616.000,00; 4) 5прихпди пд услуга урбанистичкп-
арх-кпнкурса 6.301.228,00. Укупни расхпди Удружеоа урбаниста Србије у 2022. гпдини 
изнпсе 8.967.774,00 динара: 1) трпшкпви канцеларијскпг материјала 98.435,00; 2) 
трпшкпви брутп зарада: 1.529.411,00; 3)трпшкпви накнада пп угпвпру п делу 
2.340.000,00; 4) трпшкпви накнада пп аутпрскпм хпнпрару 685.000,00; 5) трпшкпви 
ппреза и дппринпса на угпвпр п делу и аутпрске хпнпраре 1.784.150,00; 6) израда 
прпграма кпнкурса, прпизвпдне услуге (штампа збпрника радпва ЛШУ и каталпга 
Салпна, штампа прпграма и каталпга кпнкурса, фптпкппираое, сервисираое штампача, 
кпмпјутера, превпз на ппсап, трпшкпви на службенпм путу, дневнице, бензин, 
угпститељске услуге, смештај у хптелу, репрезентација) 1.776.346,00;  7)  режијски 
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трпшкпви, трпшкпви коигпвпдствених услуга, пстали нематеријални трпшкпви  
219.680,00; 8) пстали расхпди (трпшкпви чланарина, ПТТ услуга (YUnet,Телекпм, 
Теленпр, DHL, Postexpress, регистрација дпмена, Hosting cPanel), трпшкпви прпвизије 
банке, трпшкпви такса (заштита жив.средине, АПР, ЦИП, ИСБН), трпшкпви ппреза на 
дпнације трпшкпви из ранијих гпдина, негативне курсне разлике 192.398,00. Вишак 
прихпда над расхпдима текуће гпдине је 342.354,00 динара. 

 
Кпмуникација међу чланпвима УУС, кап и инфпрмисаое пбављана је, ппред 

кпмуникације прекп секретара удружеоа, међуспбнп и према ширпј јавнпсти прекп е-
маил-пва на велики брпј адреса, кап и прекп Фејсбук платфпрми Удружеоа и Салпна 
Урбанизма. Треба ппсебнп наппменути,  да је ппсле више гпдина, ппнпвп активан и ажуран 
сајт Удружеоа. 

 

     

Председник Удружеое урбаниста Србије  

др Александар Јевтић 

 


